
 
 

 
 

Αθήνα, 8 Φεβρουαρίου 2025 
 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

ΠΡΟΣ: Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 

Θέμα: «Μείωση του Φ.Π.Α. λόγω υπεραπόδοσης των φορολογικών 

εσόδων» 

               

Την τελευταία διετία 2023-2024 σύμφωνα με τα πιο πρόσφατα στοιχεία η 

υπέρβαση των φορολογικών εσόδων του κρατικού προϋπολογισμού ξεπέρασε τα 

11,5 δισ. ευρώ. Παρατηρώντας τη σταθερή υπεραπόδοση των φορολογικών 

εσόδων έναντι των δημοσιονομικών στόχων τα τελευταία έτη, εύλογα θα περίμενε 

κανείς να εξετάζεται η μείωση των συντελεστών ΦΠΑ, με σκοπό την ελάφρυνση 

νοικοκυριών, επιχειρήσεων, καθώς και την τόνωση της κατανάλωσης, της 

ανταγωνιστικότητας της χώρας μας έναντι των υπολοίπων χωρών.  

Ακόμα και το αβάσιμο επιχείρημα ότι την όποια μείωση φόρων θα την 

καρπωθούν οι παραγωγοί δεν μπορεί να αποτελεί αιτία στο να κρατηθούν για 

πάντα οι φορολογικοί συντελεστές σε αντιαναπτυξιακά επίπεδα. 

 

Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 

 

1. Ποια είναι η μεθοδολογία που ακολουθεί το Υπουργείο για την εκτίμηση του 

δημοσιονομικού κόστους από τη μείωση των συντελεστών ΦΠΑ κατά 1 

ποσοστιαία μονάδα; 

2. Ποιος είναι ο εκτιμώμενος αντίκτυπος μιας τέτοιας μείωσης στα δημόσια 

έσοδα, λαμβάνοντας υπόψη πιθανές αυξήσεις στην κατανάλωση και περιορισμό 

της φοροδιαφυγής; 

3. Υπάρχει εναλλακτικό σχέδιο μείωσης του ΦΠΑ στο άμεσο μέλλον ή θεωρεί 

το Υπουργείο ότι η παρούσα φορολογική πολιτική είναι η βέλτιστη παρά τις 

υπεραποδόσεις των εσόδων; 
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